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2023 har været et roligt år for varmelauget. Det gavner vores økonomi.  

Varmecentralen har kørt uden et eneste problem, og det er nu 2. år i træk den kører tilfredsstillende.  
Dette gælder også for vores varmerør. Måske skyldes det at vi har et gasforbrug, der er væsentlige lavere 

nu og dermed stresser vi hele systemet mindre. Vi bruger ca. 23% færre m³ gas end for 2 år siden. 
 

2023 684.218 kWh 

2022 729.356 kWh 

2021 886.076 kWh 

 
Vores fast gasprisaftale med OK stoppede i slutningen af 2022, og det var ikke muligt at få denne forlænget 
i 2023. Heldigvis er de værste prisstigninger ovre og selvom transport af gas fra Evida er blevet betydelige 
dyrere har den samlede gennemsnitgaspris være mere ”fornuftig” end vi frygtede.  

Fra ca. 14 kr/m³ i januar til 6 kr/m³ i slutning af året. (Spot prisen uden transport) 

Gasprisen er generelt faldende.  Jeg håber prisen nærmer sig de 4 kr/m³ i år.  

Det er dog stadigvæk lang fra de 1,3 kr/m ³ vi betalte for 2 - 3 år siden. 
 
Vi har været i ”dialog” uden resultat med kommunen vedr. en varmeplan. De mener at det er vores 

problem og at vi skal alene finde en fællesløsning, som FORS ikke kunne finde.  Det er virkeligt op ad bakke, 

så længe byen ikke er en del af en fælles løsning.  

Vi har fået udarbejdet en rapport vedr. vores energiforsyning og evt. løsninger til en energiplan. 

Rapporten kan ses på vores hjemmeside. Firmaet NrGi har udarbejdet den og udgifterne til denne på 

65.115 er trukket af vores formue. 

Enkelte husstande har dog besluttet at tage sagen i egen hånd og har fået installeret luft til luft 

varmepumper (7 stk.) og en enkelt har fået installeret en luft til vand varmepumpe. Det skal gentages at 

man er forpligtet til at være medlem af varmelauget og dermed betale omkostningerne forbundet til det. 
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